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Vraag en antwoord - Webinar rond het bespreekbaar 
maken van de levensbeëindiging van paarden.  
 

Als er een overaanbod is van paarden en paardachtigen, moet de fok dan zelf niet aan banden gelegd 
worden? 

In Vlaanderen is er een hoogstaande fokkerij via de stamboeken die in wezen geen problemen geeft. Het 
probleem ligt hem voornamelijk bij de zogenaamde "wildfok" waarbij geen controle noch registratie is van 
de veulens. 

Wat bedoelt u met de valorisatie van eiwitten? 

Er is een grote vraag naar eiwitten in de hele wereld en ook in Vlaanderen. Eiwitten vormen een 
belangrijk onderdeel van een gezond voedingspatroon. Eiwitten kunnen dierlijk en plantaardig zijn. 
Klassiek consumeren we 'dierlijke eiwitten' van kippen, varkens, runderen. Om dit vee te produceren, zijn 
Vlaanderen en Europa vandaag sterk afhankelijk van de import van plantaardige eiwitten, vooral 
overzeese soja. Echter de teelt van zowel vee als soja zijn belastend voor het milieu (ontbossing, 
transport,...). Daarom is men in Vlaanderen op zoek naar lokale plantaardige eiwitbronnen (voorbeeld 
peulvruchten), maar ook naar nieuwe eiwitbronnen voor onze voeding zoals insecten en zeewieren. Ook 
paardenvlees kan een geschikte alternatieve eiwitbron vormen.   
Meer informatie over eiwitten in onze voeding en de duurzame productie ervan vind je op 
https://omgeving.vlaanderen.be/nl/wat-is-een-eiwitshift 

Is er een beeld van hoeveel paarden er jaarlijks geslacht worden? En of dat toeneemt of afneemt? 

Er werden in België in 2018 gemiddeld 500 paarden per maand geslacht. Actueel worden er in België 
ongeveer 100 paarden per maand geslacht. Er is een duidelijk dalende trend. 

Hoe staan dierenartsen in dit verhaal? Ze euthanaseren paarden niet zomaar is mijn ervaring? En ik heb ze 
ook niet eerder gehoord over slachten. 

Euthanasie is voor niemand een prettige zaak, zowel niet voor de eigenaar als de behandelende 
dierenarts. Alles moet afgewogen worden waarbij de levenskwaliteit van het paard primeert. Tal van 
paarden zijn heden uitgesloten zodat de optie van het slachten vervaagd is. 

Zal een tussenkomst van een mobiele slachteenheid de winst die gemaakt wordt van het slachten van een 
paard niet gaan overschrijden? (transport, koeling, personeel, retributies, keuring, ....) 

Een mobiele slachteenheid is zeker nog niet voor vandaag en zal inderdaad bijkomende kosten met zich 
meebrengen. 

Kan een paard nog uitgesloten worden voor de slacht op eenvoudige verklaring van een dierenarts of 
moet die dierenarts attesteren dat er effectief medicatie werd toegediend werd die uitsluiting voor de 
slacht meebrengt? 

Enkel een dierenarts, het FAVV of BCP kan een paard of ezel definitief uit de voedselketen uitsluiten door 
de ad hoc rubriek van het identificatiedocument (paspoort) in te vullen. Dit dient tevens aangepast te 
worden in HorseID (mutatie). Afgezien van de beslissing tot uitsluiting die om administratieve redenen 
door de overheid wordt genomen, is de enige reden om een paard of ezel uit te sluiten voor de 
voedselketen de toediening van bepaalde geneesmiddelen. Dus een eenvoudige verklaring is niet 
afdoende. 

https://omgeving.vlaanderen.be/nl/wat-is-een-eiwitshift
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Hoe zit dat dan bij het afstaan aan de wetenschap? Gaat eigenaar met paard dan mee naar de kliniek en 
blijft de eigenaar tot het einde erbij? Anders is het voor het paard toch eerder een stresserend einde i.p.v. 
een vredig waardig einde. 

Het afstaan van een paard voor de wetenschap gebeurt in ruim overleg met de eigenaar waarbij exact 
wordt uitgelegd wat er zal gebeuren. De paarden worden onder algemene anesthesie gebracht waarbij 
stress zoveel als mogelijk vermeden wordt. In wezen is de anesthesie een onderdeel van het inslapen. De 
eigenaar kan zelf beslissen of hij al dan niet alles wil volgen. 

Hoeveel kost het euthanaseren van een volwassen rijpaard? 

De richtprijs voor het inslapen van een paard is 250 - 350 euro.  

Zijn er eisen waar een paard aan moet voldoen zodat het toch geslacht kan worden? Zijn er medische 
aandoeningen waardoor een paard niet geslacht kan worden? 

Zoals elk voedselproducerend dier, dient een paard dat geslacht zal worden toch gezond te zijn. 
Aandoeningen zoals diarree (o.m. Salmonella) zijn zeker niet toegelaten. 

Ik snap de ecologische impact van het ruimtegebruik niet. Paarden staan meestal op permanent grasland, 
dat is toch ecologisch goed? 

Alle dieren hebben een ecologische impact. Paarden zijn in vergelijking met andere nutsdieren minder 
belastend voor het milieu doch er is en blijft nog altijd een uitstoot. Een goede paardenweide is anders dan 
een 'routine' weide voor runderen, zijnde er is meer variatie wat betreft plantengroei. 

Hoe vind ik een adres waar kwaliteitsvolle slachting kan gebeuren? 

In principe gebeurt er in elk slachthuis kwaliteitsvolle slachting vermits er overal toezicht wordt 
gehouden door de dierenartsen aangesteld door de Dienst Dierenwelzijn (Departement Omgeving van het 
Vlaams Gewest). 

Hoe omgaan met paarden die te mank of te mager zijn om naar het slachthuis te kunnen gaan? Hoe zit het 
met dierenwelzijn en transport van paarden naar het slachthuis? 

Dieren die ernstige afwijkingen vertonen kunnen niet geslacht worden. Het dierenwelzijn dient zeker 
tijdens het transport ten alle tijden gerespecteerd te worden. Langdurig transport o.m. uit het buitenland 
zijn gebonden aan tal van wettelijke regels (ventilatie, temperatuur, rusttijden end.) en dienen zoveel als 
mogelijk vermeden te worden. 

Zijn er slachthuizen in Vlaanderen (in welke provincie?) waar je paarden zelf naar toe kan begeleiden voor 
het slachten? Procedures? 

Vooraleer je een paard naar het slachthuis stuurt, moet je een koper hebben voor het geslachte paard. 

Als de eerste eigenaar heeft aangegeven dat het paard niet voor voedselketen in aanmerking kan komen, 
geldt dit dan nog steeds gezien de nieuwe wet? Dus overruled de nieuwe wet een eerdere keuze? 

Nee, de uitsluiting voor de voedselketen kan niet terug gedraaid worden. 

Aanvaardt men ook oudere paarden die reeds erg mager zijn voor de slachting? 

De leeftijd speelt geen rol. Echt magere paarden worden niet geslacht wegens gebrek aan rendement. 
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Heeft er iemand al nagekeken (historisch?) waarom wij moeite lijken te hebben met de ethische kwestie 
van het slachten van ons paard? Over honden en katten lijken we het eens te zijn en geen enkele 
bedenking te maken over het niet opeten ervan. Bij paarden is dat blijkbaar een twijfelgeval. Hoe komt 
dat? 

In bepaalde delen van de wereld worden honden eveneens geslacht voor de voedselketen o.m. in Zuid 
Korea, Nigeria etc. In onze Westerse wereld is dit 'not done' want dit zijn gezelschapsdieren. Het paard 
schommelt hier tussen zijn, zijnde een gezelschapsdier of een nutsdier. Dit is een evolutie die gaandeweg 
in de tijd ontstond. 

Hoe weet je of je paard zoveel jaren eerder bij eerdere eigenaar een ´verkeerde` medicatie heeft gekregen?  

Jammerlijk genoeg is België het enige EU land die een functionele databank heeft voor de paarden waarin 
het statuut (voedsel/niet-voedsel producerend) vermeld wordt. Dit dient overeen te komen met de 
gegevens in het paspoort. Andere landen hebben geen centraal systeem waarbij tal van zaken i.v.m. 
medicatie niet doorgegeven worden. Dit zijn zaken die we regelmatig tegenkomen in onze klinieken met 
alle gevolgen van dien. 

Wat verstaat u onder "ethisch slachten van paarden"? 

Dit betekent dat bij het laden, vervoer, lossen, stallen en slachten mishandeling wordt vermeden door 
goede behandeling en dit door bekwaam personeel en  aangepaste installaties. 

Kun je wat toelichten hoe het slachten van paarden in zijn werk gaat en wat er wordt gedaan om stress te 
beperken? 

Het dier moet zo vlug mogelijk na aanvoer op een rustige manier naar de slachtlijn gebracht worden. Het 
penschiettoestel wordt op de schedel geplaatst. Dan wordt een pen in de hersenen geschoten. Dat zorgt 
voor een ogenblikkelijke volledige verdoving, waarna het paard gekeeld wordt. Het penschiettoestel zorgt 
ervoor dat het paard geen pijn lijdt. 

Wat met de extra administratieve rompslomp van de dierenartsen i.v.m. de medicatie aan een 
slachtpaard? Mogen zij extra kosten hiervoor rekenen en wegen deze op met de opbrengsten aan het 
einde van het leven? Kan dit vereenvoudigd worden? 

Voor de behandeling van voedselproducerende paarden dienen tal van administratieve zaken gevolgd te 
worden o.m. toediening en verschaffingsdocumenten, invullen van medicatie van de zogenaamde lijst met 
essentiële medicatie voor voedselproducerende paarden in het paspoort. Administratie betekent tijd voor 
de dierenarts en dus een financiële impact voor eigenaar. Administratieve vereenvoudiging is zeker toe te 
juichen doch hier is het de overheid die de regels bepaalt. Indien de dierenarts deze regels niet volgt én er 
controles zijn, kunnen er boetes uitgeschreven worden ... 

Zou het niet beter zijn om voor de ophaling door Rendac van voedselproducerende paarden een lager 
tarief aan te rekenen in plaats van de houder terugbetaling te laten vragen van het steunbedrag 
(administratieve vereenvoudiging)? 

Dit dient door de bevoegde overheid bepaald te worden. 

In NL kost het 40 euro om paard op te laten halen door Rendac, waarom zo’n groot verschil met België? 

Rendac is een internationale firma die per land/regio de tarieven bepaalt. We hebben weet dat in andere 
landen de prijzen voor het verwijderen van een kadaver van een paard soms zeer hoog liggen, zeker in de 
geïsoleerde gebieden waar weinig mensen wonen zoals in Normandië. 

Het euthanaseren van een paard op een kliniek, om ze op te geven voor de wetenschap, waar kan dit.  

Op de faculteit diergeneeskunde (UGent) kunnen paarden aangeboden worden om er te laten 
euthanaseren en op te geven voor de wetenschap. Indien hier omtrent meer informatie gewenst is, kan 
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men steeds contact op nemen via volgend e-mailadres: pauline.berckmans@ugent.be. Ook mag hiervoor 
gebeld worden naar het algemeen nummer van de dienst Inwendige Ziekten (092 64 75 90). 

Kost het meer om een oud, ongechipt paard/ezel op te laten halen door Rendac? 

In wezen dient elke paardachtige geregistreerd te zijn. Rendac vraagt om de chipnummers door te geven. 
Bij ons weten zijn er tot heden geen gevallen van dieren zonder chip die niet opgehaald werden doch zeg 
nooit, nooit .. 

Hoeveel NOODSLACHTINGEN  gebeuren er jaarlijks in België bij paardachtingen ? 

Verordening (EG) nr. 853/2004 omschrijft noodslachtingen als het slachten (buiten een slachthuis) van 
voor het overige gezonde dieren die een ONGEVAL hebben gehad en daardoor om welzijnsredenen niet 
levend naar het slachthuis kunnen worden vervoerd. In de slachthuizen wordt het dierenwelzijn niet 
gecontroleerd door het FAVV maar door dierenartsen van de dienst Dierenwelzijn het Vlaams gewest. Het 
aantal noodslachtingen specifiek wordt niet gepubliceerd in het jaarverslag van het FAVV. 

In mijn paspoorten staat uitsluiting van de slacht, van bij de fokkers. Kan ik dat nu veranderen? Zodat ik ze 
kan laten slachten op het einde? 

Nee, uitsluiting voor de voedselketen kan niet terug gedraaid worden. 

Wat doet men met een paard dat hoefbevangen en bijna niet kan lopen aankomt in het slachthuis? Niet 
slachten? Op de parking euthanaseren? 

Dieren die niet mobiel zijn komen o.i. niet in aanmerking voor het slachten. 

Is het waar dat witte paarden nooit in de slacht gaan omdat ze vol van melanoom zitten zogezegd? 

Inderdaad, paarden met melanomen komen niet in aanmerking voor de slacht. Een melanoom is immers 
een kwaadaardige tumor die ook uitermate nefaste gevolgen heeft bij de mensen. 

Mag ik nog steeds kiezen voor euthanasie ook voor een paard dat geen enkel geneesmiddel heeft 
gekregen? 

Ja. 

"Bestaan er objectieve criteria waarmee een eigenaar aan de slag kan (om samen met het advies van de 
behandelende dierenarts)  euthanasie te beslissen?   

Parameters om mee rekening te houden zijn volgende: mobiliteit van het paard / eetlust van het paard/ 
Body Condition Score (is het paard te mager?) / zijn er gekende klachten die pijn kunnen veroorzaken? 
(vb. chronische artrose). De wetenschappelijke expertise gaat zover, waar ligt de grens... vandaar de 
behoefte tot criteria... 

Vanaf welke datum mogen paarden bij registratie niet meer geregistreerd worden als uitsluiting in de 
voedselketen met emotionele reden? 

Dit is heden al in voege. 

 


